
Betreft: Toekomst DNI.

Geachte leden van de commissie Maatschappelijke zaken en leden van de gemeenteraad Bernheze,

Nationale Ombudsman Reinier van Zutphen (oktober 2019): 
“Wie in de problemen zit of zorgen heeft, moet voor alle soorten hulp bij de gemeente en andere 
hulporganisaties terecht kunnen”
“De gemeenten concentreren zich te veel op burgers, die het allemaal aankunnen, die zelfredzaam 
zijn en digitalisering snappen. De andere groep, die substantieel is, wordt vergeten”
“Iedere burger heeft recht op menselijk contact”

Mede in het licht van de bevindingen van de Nationale Ombudsman, willen we als werkbestuur van 
Dorpsplein Heesch u onze zorgen kenbaar maken over de toekomst van ‘de nieuwe instelling’, de 
Pas, de Eijnderic en de bibliotheek, verder DNI te noemen.

Als Dorpsplein Heesch hebben wij nog niet zolang geleden samen met nagenoeg alle partijen, die 
actief zijn in het sociaal domein in Heesch (KBO, IPG, Ons Welzijn, Soos zonder Naam, De Horizon, 
Graag gedaan, Stichting Gezondheidsvoorlichting, RGO, Vluchtelingenwerk, de Parochie, 
Mantelzorgmakelaar, Brabant Wonen, Mooiland, etc.) aangedrongen op de realisatie van één 
laagdrempelig loket. Een loket waar de inwoners van Heesch terecht kunnen voor alle hulpvragen 
m.b.t. zorg, welzijn, werk, inkomen en wonen. Een loket dat naast de laagdrempeligheid vooral ook 
zorg draagt voor de zichtbaarheid van de WMO-dienstverlening, ONS Welzijn, het Sociaal Wijkteam, 
het team Jeugd en Gezin, Graag Gedaan, de Sociale dienst, Vluchtelingenwerk, etc.

Doordat de gemeente Bernheze zaken die de bewoners direct aangaan heeft uitbesteed aan andere 
gemeenten of samenwerkingsverbanden, ontstaat er een steeds grotere afstand tussen bestuur en 
uitvoering/dienstverlening. Voor dienstverlening van de sociale dienst moeten onze inwoners naar 
Meijerijstad, voor de gemeentelijke belastingen naar de regionale belastingdienst, voor een sociale 
huurwoning naar Oss of Grave., etc. Het laagdrempelige loket zou juist een heel goede plek kunnen 
vinden in DNI.

Door het samengaan van de Eijnderic, de Pas en de bibliotheek ontstaat er immers een functioneel 
platform waarop professionele organisaties als Gemeente Bernheze, Sociale Dienst, ONS Welzijn, 
Brabant Wonen, Mooiland en vrijwilligersorganisaties/initiatieven zoals KBO, IPG, De Horizon, Soos 
zonder Naam, RGO, Dagbesteding, Vrouwennetwerk, WijHeesch, etc. elkaar kunnen vinden en met 
elkaar hun maatschappelijke functie verder kunnen uitbouwen. Hierdoor moet vooral hun 
dienstverlening aan de burgers verbeteren. Om dit te realiseren is de vormgeving van het 
laagdrempelige loket binnen DNI onontbeerlijk. Alleen op deze wijze kan voor de Heesche 
gemeenschap een echte huiskamer worden gerealiseerd.

Wij vrezen dat het College inmiddels informeel besloten om het laagdrempelige loket specifiek gericht 
op de WMO-dienstverlening binnen de muren van het Gemeentehuis gestalte te geven. Wij betreuren 
dat ten zeerste.

Terug naar het voorliggende voorstel van het College van B&W m.b.t. de toekomst van DNI:

1. Logisch dat het bestuur van DNI in het eerste scenario voorstelt om alle functies onder één 
dak te realiseren, waarbij ook het laagdrempelige loket een prominente rol gaat spelen 

2. In scenario twee heeft het bestuur van DNI op verzoek van het College van B&W de 
gezamenlijke functies zonder het laagdrempelige loket uitgewerkt, maar wel onder protest.

3. Het College van B&W stelt u nu voor om voor scenario 3 te kiezen, waarbij op geen enkele 
wijze over de inhoud, synergie en/of de wijze waarop de Heesche gemeenschap ondersteund 
zou kunnen worden, wordt gesproken. Er wordt slechts een niet onderbouwd bedrag van 
€ 2.500.000 genoemd waarbinnen de samenwerking van De Pas en de Eijnderic gestalte 
moet krijgen. Hier gaat het duidelijk niet om de verbetering van de inhoudelijke functies en 



dienstverlening, maar om het beschikbaar stellen van financiële middelen. Dit scenario leidt 
waarschijnlijk tot het faillissement van de Pas en de Eijnderic.

4. Als vierde scenario, wordt voorgesteld alles bij het oude te laten en koerst zowel de Pas als 
de Eijnderic af op een faillissement. We hebben dan met zijn allen € 250.000,- aan onderzoek 
en advies uitgegeven om vervolgens als Heesche gemeenschap met lege handen achter te 
blijven. 

Wij, als Bestuur van het Burgerinitiatief Dorpsplein Heesch hopen, dat de leden van de Commissie de 
Gemeenteraad zal adviseren om het College alsnog te vragen terug te keren naar de overlegtafel, om 
binnen een beperkt tijdsbestek samen met het bestuur van DNI scenario 1, met het laagdrempelige 
loket daarbinnen nogmaals tegen het licht te houden en gezamenlijk oprecht en met open vizier te 
kijken naar de financiële haalbaarheid hiervan. Een haalbaarheid, die vanuit de diverse perspectieven 
bezien moet worden en dan zeker tot een aanvaardbaar geheel kan leiden.

Wij hebben sterk de indruk, dat het inlassen van extra tijd, in dit proces, dat inmiddels meer dan 4 jaar 
duurt, de gemeente Bernheze en de gemeenschap van Heesch kan behoeden voor een historische 
blunder. Wie zit er te wachten op een faillissement van de Pas en de Eijnderic? De gemeenschap van 
Heesch en hun kwetsbare burgers zeker niet. 

Voor ons als bestuur van het Dorpsplein Heesch, maar vooral voor de Heesche gemeenschap is het 
van groot belang dat die centrale maatschappelijke ontmoetingsplek (de huiskamer van Heesch) 
binnen de context van DNI werkelijkheid gaat worden. De nadruk ligt voor ons ook vooral op 
ontmoeten als tegenhanger van de grote eenzaamheid die ook onze dorpsgemeenschap kent.

U veel wijsheid toewensend verblijven wij,

Met de meeste hoogachting.
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